



Department of Geography
McGill University
Burnside Hall, room 705
805 Sherbrooke St. W.
Montreal, QC
Canada H3A 0B9

Département de géographie
Université McGill
Pavillon Burnside, bureau 705
805 ouest, rue Sherbrooke
Montréal, QC
Canada H3A 0B9

Tel: 514-398-4111
Fax: 514-398-7437
E-mail:

McGill University Department of Geography

Anti-Black Racism Studies (open rank)

The Department of Geography (<http://www.mcgill.ca/geography/>), Faculty of Science, McGill University, invites applications from broadly-trained scholars researching racial inequities (e.g., spatial segregation), Black Geography, critical race studies, and/or anti-Black racism, particularly in urban contexts. The level is open and the position is part of a multi-year interdisciplinary initiative designed to strengthen and support research innovation and excellence in the domains of African and Black Studies at McGill University while simultaneously addressing the under-representation of Black faculty in the tenure stream, as laid out in [McGill's Action Plan to Address Anti-Black Racism 2020-2025 \(ABRp\)](#). It is one of three positions tied to the ABRp currently being filled in McGill's Faculty of Science.

The Department of Geography at McGill University has an active research cluster in Urban Studies. The [Geographic Information Centre](#) provides both teaching and research support for GIS and spatial analysis. In addition there are various cross-university research opportunities with units such as the [School of Urban Planning](#), the [Bieler School of the Environment](#), the [Max Bell School of Public Policy](#), the [McGill Sustainable System Institute](#), the [McGill Institute for the Study of Canada](#), the [McGill Institute for Health and Social Policy](#), the [Institute For Gender, Sexuality, and Feminist Studies](#), the [Institute for the Study of International Development](#), and the [Quebec Inter-University Centre for Social Statistics](#).

The Department of Geography has active Urban Studies undergraduate and graduate programs, and our graduate students regularly win prestigious fellowships, including the new [McCall-McBain Scholarship](#) program. Montreal is a vibrant, multicultural, multilingual city that offers both a high quality of life and numerous research opportunities.

Applicants should have a PhD (or be close to completion) in Geography or a related field. Applicants will need to demonstrate an ability or potential to maintain a vigorous,

independent research program, supervise graduate students, and teach both introductory and advanced classes in support of the Department's programs.

Candidates should supply their curriculum vitae, statements of teaching specializations and research interests, up to three reprints, and letters from three referees. The review of applications will begin November 1st, 2021. You can find the job posting at the following website: [Careers | Human Resources - McGill University](#). For external applicants here is a guide: [Microsoft Word - Workday Guide for Candidates Extenal ENG.docx \(mcgill.ca\)](#).

McGill University is committed to equity and diversity within its community and values academic rigour and excellence. We welcome and encourage applications from racialized persons/visible minorities, women, Indigenous persons, persons with disabilities, ethnic minorities, and persons of minority sexual orientations and gender identities, as well as from all qualified candidates with the skills and knowledge to engage productively with diverse communities.

This position forms part of a larger strategic hiring initiative, both within the Faculty of Science and McGill University at large, which seeks to increase the representation of Black faculty and to support Black success. Within the Faculty of Science, three concurrent searches are underway this year in connection with McGill's Action Plan to Address Anti-Black Racism (ABRp). These include, in addition to the present posting, one underway in Psychology and another in Computer Science.

A range of other searches connected to the ABRp in STEM, Health Sciences, and Social Sciences & Humanities Faculties are in progress or complete. Over 2020-2021, McGill was delighted to welcome 16 new Black colleagues from varied ranks. Our University is committed to increasing this representation and to providing robust support for all incoming colleagues, including through strong networking, mentorship, and research-focused opportunities.

At McGill, research that reflects diverse intellectual traditions, methodologies, and modes of dissemination and translation is valued and encouraged. Candidates are invited to demonstrate their research impact both within and across academic disciplines and in other sectors, such as government, communities, or industry.

McGill further recognizes and fairly considers the impact of leaves (e.g., family care or health-related) that may contribute to career interruptions or slowdowns. Candidates are encouraged to signal any leave that affected productivity, or that may have had an effect on their career path. This information will be considered to ensure the equitable assessment of the candidate's record.

McGill implements an employment equity program and encourages members of designated equity groups to self-identify. It further seeks to ensure the equitable treatment and full inclusion of persons with disabilities by striving for the implementation of universal design principles transversally, across all facets of the University

community, and through [accommodation policies and procedures](#). Persons with disabilities who anticipate needing accommodations for any part of the application process may contact, in confidence, this [email](#).

All qualified applicants are encouraged to apply; however, in accordance with Canadian immigration requirements, Canadians and permanent residents will be given priority.



Department of Geography
McGill University
Burnside Hall, room 705
805 Sherbrooke St. W.
Montreal, QC
Canada H3A 0B9

Département de géographie
Université McGill
Pavillon Burnside, bureau 705
805 ouest, rue Sherbrooke
Montréal, QC
Canada H3A 0B9

Tel: 514-398-4111
Fax: 514-398-7437
E-mail:

Université McGill Département de géographie

Études sur le racisme anti-noir (classement ouvert)

Le Département de géographie (<http://www.mcgill.ca/geography/>) de la Faculté des sciences de l'Université McGill lance un appel à candidatures de chercheurs possédant une formation large et menant des recherches sur les inégalités raciales (p. ex., ségrégation spatiale), la géographie noire, les études critiques de la race ou le racisme anti-noir, particulièrement en contexte urbain. Le niveau est ouvert et le poste s'inscrit dans une initiative interdisciplinaire pluriannuelle conçue pour renforcer et soutenir l'innovation et l'excellence de la recherche dans le domaine des études africaines et noires de l'Université McGill tout en se penchant sur la sous-représentation de la faculté noire parmi l'effectif permanent, comme indiqué dans le [Plan de lutte contre le racisme anti-noir 2020-2025 de l'Université McGill \(pRAN\)](#). C'est un des trois postes liés au pRAN actuellement en cours de dotation au sein de la Faculté des sciences de McGill

Le Département de géographie de l'Université McGill possède une grappe de recherche active en études urbaines. Le [centre d'information géographique](#) fournit du soutien à l'enseignement et à la recherche pour le SIG et l'analyse spatiale. Il existe aussi diverses possibilités de recherches à l'échelle de l'université avec des services comme l'[École d'urbanisme](#), l'[École d'environnement Bieler](#), l'[École de politiques publiques Max Bell](#), l'[Initiative sur les systèmes de durabilité de McGill](#), l'[Institut d'études canadiennes de McGill](#), l'[Institut des politiques sociales et de la santé de McGill](#), l'[Institut d'études sur le genre, la sexualité et le féminisme](#), l'[Institut d'études sur le développement international](#) et le [Centre interuniversitaire québécois de statistiques sociales](#).

Le Département de géographie possède un programme de premier cycle et de deuxième cycle en études urbaines, et nos étudiants diplômés gagnent régulièrement des bourses de recherche prestigieuses, notamment la [bourse McCall-MacBain](#). Montréal est une ville dynamique, multiculturelle et multilingue qui offre à la fois une bonne qualité de vie et de nombreuses possibilités de recherche.

Les candidats doivent être titulaires d'un doctorat en géographie ou dans un domaine connexe, ou être sur le point de l'obtenir. Les candidats devront établir qu'ils ont la

capacité ou le potentiel de maintenir un programme de recherche vigoureux et indépendant, de superviser des étudiants diplômés et d'enseigner des cours d'introduction et avancés dans le cadre des programmes du Département.

Les candidats doivent fournir leur curriculum vitae, les énoncés de leurs spécialisations en enseignement et de leurs intérêts en matière de recherche, jusqu'à trois tirés à part et des lettres de trois personnes qui les recommandent. L'étude des candidatures débutera le 1^{er} novembre 2021. L'offre d'emploi est affichée sur le site Web suivant : [Carrières | Ressources humaines - Université McGill](#). Voici un guide à l'intention des candidats externes (en anglais) : [Microsoft Word - Workday Guide for Candidates Extenal ENG.docx \(mcgill.ca\)](#).

L'Université McGill s'engage fermement à respecter les principes d'équité et de diversité au sein de sa communauté, tout en valorisant la rigueur et l'excellence académiques. Elle accueille favorablement les demandes d'emploi des personnes racisées et des minorités visibles, des femmes, des personnes autochtones, des personnes en situation de handicap, des minorités ethniques, des personnes de toute orientation sexuelle et identité de genre, ainsi que toute personne possédant les aptitudes et les connaissances nécessaires pour interagir au sein de groupes diversifiés.

Ce poste s'inscrit dans une initiative stratégique d'embauche de grande envergure, tant au sein de la Faculté des sciences que dans l'ensemble de l'Université McGill, qui vise à accroître la représentation de la faculté noire et à soutenir le succès des personnes noires. Au sein de la Faculté des sciences, trois recherches parallèles sont en cours cette année en lien avec le Plan de lutte contre le racisme anti-noir de l'Université McGill (pRAN). Outre la présente offre d'emploi, un processus a été ouvert en psychologie et un autre, en sciences informatiques.

Un éventail d'autres recherches relatives au pRAN sont en cours ou ont eu lieu dans les facultés de STIM, de sciences de la santé et de sciences sociales et humaines. En 2020-2021, McGill a eu le privilège d'accueillir 16 nouveaux collègues noirs dans divers classements. Notre université est déterminée à accroître cette représentation et à fournir un soutien robuste à tous les nouveaux employés, notamment par l'entremise d'un réseautage fort, de mentorat et de possibilités axées sur la recherche.

McGill valorise et encourage la recherche qui reflète des traditions intellectuelles, des méthodologies ainsi que des modes de dissémination et de traduction diversifiés. Les candidats sont invités à démontrer la portée de leur recherche, aussi bien au sein de leur champ universitaire que dans un contexte interdisciplinaire, notamment dans les secteurs gouvernemental, communautaire et industriel.

En outre, McGill reconnaît et prend équitablement en considération l'incidence des congés (p. ex., obligations familiales ou congés pour raisons de santé), qui peuvent entraîner des interruptions ou des ralentissements de carrière. Les candidats sont encouragés à signaler tout congé ayant eu une incidence sur leur rendement et pouvant

avoir modifié leur parcours de carrière. Ces renseignements seront pris en compte aux fins d'évaluation équitable de leur dossier.

L'Université McGill dispose d'un programme d'équité en matière d'emploi et invite les membres des groupes visés à indiquer leur appartenance à ces derniers dans leur dossier de candidature. Elle tient également à s'assurer que les personnes en situation de handicap reçoivent un traitement équitable et puissent pleinement s'intégrer à la vie universitaire en ayant à cœur de mettre en œuvre les principes de conception universelle dans toutes les sphères d'activité de l'Université, conformément aux [politiques et procédures relatives aux aménagements](#). Les personnes en situation de handicap qui pourraient avoir besoin de certains aménagements pour soumettre leur candidature sont invitées à communiquer en toute confidentialité par [courriel](#).

On encourage tous les candidats qualifiés à postuler; veuillez noter que conformément aux exigences de l'immigration canadienne, la priorité sera toutefois accordée aux Canadiens ainsi qu'aux résidents permanents.